
     R O M Â N I A 
    JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
         CONSILIUL JUDEŢEAN 
       Nr.1087 din 17.01.2023 
 

PROCES - VERBAL 
încheiat astăzi, 15 decembrie 2022, în şedinţa ordinară a  

Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 
 Lucrările ședinței ordinare a Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 
15 decembrie 2022 se desfășoară în sala de şedinţe a Palatului Administrativ, Piaţa 
Petru Rareş nr.1, municipiul Bistriţa, judeţul Bistriţa-Năsăud, începând cu orele 
14:30. Prin Dispoziția Președintelui Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.239 din 
09.12.2022 a fost convocat Consiliul Județean Bistriţa-Năsăud în ședință ordinară la 
data de 15 decembrie 2022, orele 14:30. Consilierii județeni au fost convocați în 
scris, prin invitație transmisă prin e-mail și telefonic. 

Anunțul cu privire la proiectul ordinii de zi a fost afișat la sediul instituției şi 
publicat pe site-ul www.portalbn.ro și în mass-media locală. 

* 
La ședință este prezent domnul președinte Emil Radu Moldovan - 

Președintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud. De asemenea, sunt prezenți 
următorii consilieri județeni: doamna Tabără Camelia - vicepreședinte, domnul 
Kecskés-Simionca Tiberiu-Ciprian - vicepreședinte, domnul Antal Attila, domnul 
Bertel Doru, doamna Calo Viorica, doamna Cîrcu Mirela-Maria, domnul Cârlig 
Cristian-Costel, domnul Coman Samuel-Leon, doamna Darabont Emiliana-Cristina, 
domnul Dedean-Bortăș Ioan, domnul Demian Ioan-Alin, doamna Duca Simona-
Elena, domnul Filipoiu Augustin-Florinel, domnul Forai Mihael-Simion, domnul Galeș 
Florin-Grigore, domnul Ganea Octavian-Mihai, domnul Lupșan Nicolae-Grigore, 
domnul Manea Angelo-Aurelian, domnul Pintea Vasile-Lucian, domnul Pop George, 
domnul Puica Vasile, domnul Rus Dorin-Octavian, domnul Rus Marin-Vasile, domnul 
Rus Romulus-Virgil, domnul Sbîrciu Călin, domnul Scuturici Gheorghe, doamna 
Sigmirean Doina-Maria și doamna Ulecan Maria. Au lipsit de la lucrările ședinței 
domnul consilier județean Marica Marius-Macedon și domnul consilier județean 
Moldovan Florin-Cristian. 

* 
Participă la ședință doamna Alexandrina-Crina Borș - Secretarul general al 

județului. 
 De asemenea, sunt prezente persoane din cadrul aparatului de specialitate al 
Consiliului Județean Bistriţa-Năsăud: doamna Butta Elena - director executiv, 
domnul Cioarba Teofil-Iulian - director executiv, domnul Ceclan-Oprea Ciprian - 
director executiv, doamna Farcaș-Rotariu Cristina- Annamaria - Arhitect-șef, 
doamna Nemeș Grațiela-Crina - director Cabinet președinte, domnul Borgovan Paul-
Ioan - șef serviciu, doamna Duța Rafila-Parasca - șef serviciu, doamna Ceuca 
Adriana-Gabriela - șef birou, doamna Sălăgean Codruța - consilier superior, domnul 
Petraș Corneliu-Gheorghe - consilier superior, doamna Palade Ionela-Crina - 
consilier superior, doamna Celtikci Elena-Laura - consilier asistent, domnul Dragotă 
Ciprian-Nicușor - consilier principal, doamna Neamțiu Oana-Ancuța - consilier 
Cabinet președinte și domnul Marica Alex-Dan - consilier Cabinet președinte. 

Au fost invitați la ședință și sunt prezenți în sală: domnul Lazany Gabriel - 
managerul Spitalului Județean de Urgență Bistrița, domnul Gavrilaș George-
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Alexandru - managerul Complexului Muzeal Bistrița-Năsăud, doamna Alboi-Șandru 
Elena - directorul general adjunct economic al Direcției Generale de Asistență 
Socială și Protecția Copilului Bistrița-Năsăud, domnul Cosma Vasile-Eugen - 
directorul Clubului Sportiv „GLORIA 2018 ̋ Bistrița-Năsăud, doamna comisar șef de 
poliție Borcani Simona-Maria și domnul comisar șef de poliție Miclăuș Ioan Ovidiu 
din cadrul Centrului de Prevenire Evaluare și Consiliere Antidrog al județului Bistrița-
Năsăud, domnul Borgovan Lucian - director executiv al Serviciului Public Comunitar 
de Evidenţă a Persoanelor al județului Bistrița-Năsăud, domnul Pugna Alexandru - 
managerul Centrului Județean pentru Cultură Bistrița-Năsăud și reprezentanți ai 
mass-media locale. 

În Proiectul ordinii de zi, prevăzut în Anexa la dispoziția de convocare, au fost 
înscrise 10 proiecte de hotărâri care au îndeplinit condițiile prevăzute de art.136 
alin.(8) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr.57/2019 privind Codul 
administrativ, cu modificările și completările ulterioare, precum și procesele-verbale 
ale ședințelor din data de 25.11.2022 și din data de 08.12.2022. La data de 
12.12.2022, proiectul ordinii de zi a fost suplimentat cu 3 proiecte de hotărâri care 
au îndeplinit condițiile prevăzute de art.136 alin.(8) din Codul administrativ. 

Suplimentarea ordinii de zi a fost motivată de: 
- faptul că Raportul de execuție bugetară care a stat la baza întocmirii 

Proiectului de hotărâre nr.VIII/27668 a fost transmis în data de 08.12.2022; 
- adresa nr.BNG_STZ-5255/07.12.2022 a Administraţiei Judeţene a Finanţelor 

Publice Bistriţa-Năsăud, înregistrată la Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud sub 
nr.I/27393/08.12.2022, prin care s-a transmis Decizia nr.11/07.12.2022 privind 
repartizarea pe unităţi administrativ-teritoriale a cotelor defalcate din impozitul pe 
venit încasat suplimentar în anul 2022, conform prevederilor art.6 din Legea 
bugetului de stat pe anul 2022, nr.317/2021, prin care s-a comunicat Consiliului 
Judeţean Bistriţa-Năsăud suma aferentă impozitului pe venit încasat suplimentar în 
anul 2022, corespunzător cotei de 6% prevăzută la art.6 alin.(1) lit.c) din Legea 
bugetului de stat pe anul 2022, respectiv suma de 594.640,26 lei, care se constituie 
fond la dispoziția Consiliului Județean Bistrița-Năsăud; 

- adresa nr.BNG_STZ-5271/08.12.2022 a Administrației Județene a Finanțelor 
Publice Bistrița-Năsăud, înregistrată la Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud sub 
nr.I/27680/12.12.2022, prin care s-au comunicat sumele încasate suplimentar la 
indicatorul 040201, în conformitate cu prevederile art.6 alin.(9), din Legea 
bugetului de stat pe anul 2022 nr.317/2021, privind impozitul pe venit încasat 
suplimentar în anul 2022 la bugetul de stat, față de planul anual repartizat și în 
baza încasărilor din contul de execuție, în sumă de 1.559 mii lei, în vederea 
cuprinderii în bugetul local. 

* 
(Ora 1430) 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Sărut-mâinile! Bună ziua, stimați colegi! Vă mulțumesc pentru prezență.  
Bine ați venit la ultima ședință ordinară din anul 2022!  
Din totalul de 30 de consilieri județeni sunt prezenți 28 plus președintele, 

fiind astfel îndeplinite prevederile legale pentru buna desfășurare a ședinței 
consiliului județean. 
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Cu permisiunea dumneavoastră o să vă supun atenției proiectul ordinii de zi 
suplimentat cu 3 proiecte de hotărâre. 

Proiectul ordinii de zi: 
1. Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului 

Județean Bistrița-Năsăud din data de 25.11.2022  
2. Aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare a Consiliului 

Județean Bistrița-Năsăud din data de 08.12.2022 
3. Proiect de hotărâre nr.X/27151 din 07.12.2022 privind aprobarea 

documentației de avizare a lucrărilor de intervenții și a indicatorilor 
tehnico-economici aferenți obiectivului de investiții „Reabilitare DJ 151 
km 45+810 - 126+736, limită jud. Mureș - Bistrița”, județul Bistrița-
Năsăud 
Iniţiator: Tiberiu-Ciprian Kecskés-Simionca - Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-
Năsăud 

4. Proiect de hotărâre nr.X/27145 din 07.12.2022 privind aprobarea 
documentației de avizare a lucrărilor de intervenții și a indicatorilor 
tehnico-economici aferenți obiectivului de investiții „Pod pe DJ 172G, km 
44+453, Satu Nou, judeţul Bistriţa-Năsăud” 
Iniţiator: Tiberiu-Ciprian Kecskés-Simionca - Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-
Năsăud 

5. Proiect de hotărâre nr.X/27348 din 08.12.2022 privind 
actualizarea indicatorilor tehnico-economici aferenți obiectivului de 
investiții „Modernizare DJ 172 G, km 0+000 - 10+000, Nușeni-Feleac-
Chiraleș, județul Bistrița-Năsăud” 
Iniţiator: Tiberiu-Ciprian Kecskés-Simionca - Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-
Năsăud 

6. Proiect de hotărâre nr.X/27204 din 08.12.2022 privind aprobarea 
documentației tehnico-economice faza DALI și a indicatorilor tehnico-
economici aferenți obiectivului de investiții „REABILITAREA CASTELULUI 
TELEKI COMLOD” în cadrul proiectului „Sprijin la nivelul regiunii de 
dezvoltare Nord-Vest pentru pregătirea de proiecte finanțate din 
perioada de programare 2021-2027 pe domeniile mobilitate urbană, 
regenerare urbană, centre de agrement/baze turistice (tabere școlare), 
infrastructură și servicii publice de turism, inclusiv obiectivele de 
patrimoniu cu potențial turistic și infrastructură rutieră de interes 
județean, inclusiv variante ocolitoare și/sau drumuri de legătură - proiect 
2”   
Iniţiator: Tiberiu-Ciprian Kecskés-Simionca - Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-
Năsăud  

7. Proiect de hotărâre nr.IX/27116 din 07.12.2022 privind aprobarea 
necesarului de îmbrăcăminte, încălțăminte, materiale igienico-sanitare, 
rechizite/manuale, jucării și materiale cultural-sportive, acordate copiilor 
și tinerilor pentru care s-a stabilit o măsură de protecție specială într-un 
serviciu public de tip rezidențial, precum și pentru mamele protejate în 
centrul maternal, din structura Direcției Generale de Asistență Socială și 
Protecția Copilului Bistrița-Năsăud 
Iniţiator: Camelia Tabără - Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
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8. Proiect de hotărâre nr.IX/27110 din 07.12.2022 pentru 
modificarea Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.147/2022 
privind stabilirea numărului burselor aferente anului școlar 2022-2023 
pentru elevii din învățământul preuniversitar special de stat 
Iniţiator: Camelia Tabără - Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

9. Proiect de hotărâre nr.VIII/27329 din 08.12.2022 pentru 
modificarea Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.206/2017 
privind stabilirea salariilor de bază aferente funcțiilor publice și funcțiilor 
contractuale din aparatul de specialitate al Consiliului Județean Bistrița-
Năsăud, Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului 
Bistrița-Năsăud și Serviciului Public Comunitar de Evidență a Persoanelor 
al județului Bistrița-Năsăud, cu modificările și completările ulterioare 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Președintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

10. Proiect de hotărâre nr.VIII/27099 din 07.12.2022 privind 
aprobarea taxelor locale percepute de Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 
şi instituțiile subordonate pentru anul 2023 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

11. Proiect de hotărâre nr.VIII/27308 din 08.12.2022 privind 
stabilirea taxelor speciale şi a tarifelor percepute în anul 2023 de 
Consiliul Județean Bistriţa-Năsăud şi instituțiile subordonate 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

12. Proiect de hotărâre nr.IX/27421 din 09.12.2022 privind aprobarea 
Planului de acţiune în domeniul drogurilor la nivelul judeţului Bistriţa-
Năsăud 2022-2026 
Iniţiator: Camelia Tabără - Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

13. Proiect de hotărâre nr.VIII/27668 din 12.12.2022 privind 
aprobarea execuției bugetului județului Bistrița-Năsăud pentru trimestrul 
IV al anului 2022 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

14. Proiect de hotărâre nr.VIII/27685 din 12.12.2022 privind a noua 
rectificare a bugetului de venituri şi cheltuieli al Judeţului Bistriţa-
Năsăud pe anul 2022 
Inițiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

 15. Proiect de hotărâre nr.VIII/27703 din 12.12.2022 privind 
repartizarea pe unităţi administrativ-teritoriale a fondului la dispoziția 
Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud în sumă de 594.640,26 lei, încasat 
suplimentar în anul 2022 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud  

16. Diverse 
* 

Emil Radu Moldovan:- președinte- 
Dacă sunt intervenții la Proiectul ordinii de zi? Vă rog. 
Calo Viorica: - consilier județean -  

 Nu, domnule președinte, dar vă rog să mă treceți pe listă, vreau să iau 
cuvântul la ultimul punct al ordinii de zi. Mulțumesc. 

Emil Radu Moldovan:- președinte - 
 Bine. Alte intervenții? Dacă nu, deschidem procedura de vot. Stimați colegi, 
vă rog să votați. 
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Cu 29 de voturi „pentru”, ordinea de zi suplimentată a fost 
aprobată. 

Vă mulțumesc. 
* 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
1. Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului 

Județean Bistrița-Năsăud din data de 25.11.2022 
Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot. Vă rog să votați.  

Cu 29 de voturi „pentru”, procesul-verbal a fost aprobat. 
Vă mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte-  
2. Aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare a 

Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 08.12.2022 
Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot. Vă rog să votați.  
Cu 29 de voturi „pentru”, procesul-verbal a fost aprobat. 
Vă mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan:- președinte- 
3. Proiect de hotărâre nr.X/27151 din 07.12.2022 privind aprobarea 

documentației de avizare a lucrărilor de intervenții și a indicatorilor 
tehnico-economici aferenți obiectivului de investiții „Reabilitare DJ 151 
km 45+810 - 126+736, limită jud. Mureș – Bistrița”, județul Bistrița-
Năsăud 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
Cu 29 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan:- președinte- 
4. Proiect de hotărâre nr.X/27145 din 07.12.2022 privind aprobarea 

documentației de avizare a lucrărilor de intervenții și a indicatorilor 
tehnico-economici aferenți obiectivului de investiții „Pod pe DJ 172G, km 
44+453, Satu Nou, judeţul Bistriţa-Năsăud” 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
Cu 29 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

* 
Emil Radu Moldovan:- președinte- 
5. Proiect de hotărâre nr.X/27348 din 08.12.2022 privind 

actualizarea indicatorilor tehnico-economici aferenți obiectivului de 
investiții „Modernizare DJ 172 G, km 0+000 - 10+000, Nușeni-Feleac-
Chiraleș, județul Bistrița-Năsăud” 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
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Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
Cu 29 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

* 
Emil Radu Moldovan:- președinte- 
6. Proiect de hotărâre nr.X/27204 din 08.12.2022 privind aprobarea 

documentației tehnico-economice faza DALI și a indicatorilor tehnico-
economici aferenți obiectivului de investiții „REABILITAREA CASTELULUI 
TELEKI COMLOD” în cadrul proiectului „Sprijin la nivelul regiunii de 
dezvoltare Nord-Vest pentru pregătirea de proiecte finanțate din 
perioada de programare 2021-2027 pe domeniile mobilitate urbană, 
regenerare urbană, centre de agrement/baze turistice (tabere școlare), 
infrastructură și servicii publice de turism, inclusiv obiectivele de 
patrimoniu cu potențial turistic și infrastructură rutieră de interes 
județean, inclusiv variante ocolitoare și/sau drumuri de legătură - proiect 
2”   

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
Cu 29 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

* 
Emil Radu Moldovan:- președinte - 
7. Proiect de hotărâre nr.IX/27116 din 07.12.2022 privind 

aprobarea necesarului de îmbrăcăminte, încălțăminte, materiale igienico-
sanitare, rechizite/manuale, jucării și materiale cultural-sportive, 
acordate copiilor și tinerilor pentru care s-a stabilit o măsură de protecție 
specială într-un serviciu public de tip rezidențial, precum și pentru 
mamele protejate în centrul maternal, din structura Direcției Generale de 
Asistență Socială și Protecția Copilului Bistrița-Năsăud 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
Cu 29 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

* 
Emil Radu Moldovan:- președinte - 
8. Proiect de hotărâre nr.IX/27110 din 07.12.2022 pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.147/2022 
privind stabilirea numărului burselor aferente anului școlar 2022-2023 
pentru elevii din învățământul preuniversitar special de stat 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
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Cu 28 de voturi „pentru” și 1 consilier județean nu a votat, proiectul 
de hotărâre a fost adoptat. 

(Nu a votat doamna consilier județean Calo Viorica). 
* 

Emil Radu Moldovan:- președinte - 
9. Proiect de hotărâre nr.VIII/27329 din 08.12.2022 pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.206/2017 
privind stabilirea salariilor de bază aferente funcțiilor publice și funcțiilor 
contractuale din aparatul de specialitate al Consiliului Județean Bistrița-
Năsăud, Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului 
Bistrița-Năsăud și Serviciului Public Comunitar de Evidență a Persoanelor 
al județului Bistrița-Năsăud, cu modificările și completările ulterioare 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Da, aici e un amendament de fond: având în vedere faptul că la data de 

09.12.2022 a fost publicată Hotărârea Guvernului nr.1447/2022 pentru stabilirea 
salariului de bază minim brut pe țară garantat în plată, propun modificarea Anexei 
nr.3 în sensul stabilirii salariilor prevăzute la nr. crt.15-20 din Secțiunea A - Funcții 
publice și la nr. crt.7-12 din Secțiunea B - Funcții contractuale, astfel încât 
cuantumul acestora să nu fie sub nivelul salariului de bază minim brut pe țară 
garantat în plată. 

Intervenții? 
Calo Viorica: - consilier județean -  
Cine a făcut amendamentul? 
Emil Radu Moldovan:- președinte - 
Inițiatorul.  
Calo Viorica: - consilier județean -  
Să ne spuneți și nouă, ca să știm. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean -  
Cred că a vrut să întrebe dacă avem așa ceva în consiliul județean, oameni 

plătiți sub minimum pe economie? 
Emil Radu Moldovan:- președinte - 
Dacă nu erau, nu aveam amendamentul. 
Calo Viorica: - consilier județean -  
Păi, sigur că sunt, am văzut... 
Emil Radu Moldovan:- președinte - 
Dacă nu era situația de a avea oameni plătiți sub acest salariu minim, nu 

exista amendamentul. Dar cu modificarea făcută de Guvernul României, foarte 
bună de altfel pentru oameni, de a crește salariul minim, o parte dintre colegii 
noștri, funcționari debutanți și personal contractual, rămâneau cu o retribuție sub 
salariul minim garantat în plată. Povestea cu salariile din administrația publică, e 
mai mult poveste decât realitate.  

Dacă sunt alte intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. Supun la vot proiectul 
de hotărâre cu modificarea inițiatorului. 

Cu 25 de voturi „pentru” și 4 voturi „ împotrivă”, proiectul de 
hotărâre cu modificarea inițiatorului, a fost adoptat. 
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(Au votat „împotrivă”, următorii consilieri județeni: domnul Bertel Doru, 
domnul Kecskés-Simionca Tiberiu-Ciprian, domnul Filipoiu Augustin-Florinel și 
domnul Pintea Vasile-Lucian). 

* 
Emil Radu Moldovan:- președinte - 
10. Proiect de hotărâre nr.VIII/27099 din 07.12.2022 privind 

aprobarea taxelor locale percepute de Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 
şi instituțiile subordonate pentru anul 2023 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
Cu 28 de voturi „pentru” și 1 consilier județean nu a votat, proiectul 

de hotărâre a fost adoptat. 
(Nu a votat domnul consilier județean Lupșan Nicolae-Grigore). 

* 
Emil Radu Moldovan:- președinte - 
11. Proiect de hotărâre nr.VIII/27308 din 08.12.2022 privind 

stabilirea taxelor speciale şi a tarifelor percepute în anul 2023 de 
Consiliul Județean Bistriţa-Năsăud şi instituțiile subordonate 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil cu amendament 
Intervenții? Domnule consilier Coman, vă rog. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean -  
În cadrul comisiei am depus un amendament, care a și trecut, dar, după 

ultimele discuții avute cu domnul Pugna și cu unii colegi legat de tariful care se 
percepe astăzi la biletele de intrare de la Centrul Cultural „Dacia”, am solicitat ca 
tarifele să fie mai mici, sperând ca în anul următor să avem încasări mai mari 
printr-o participare mai numeroasă. 

După discuțiile avute cu domnul Pugna, am ajuns la concluzia de a-mi 
retrage amendamentul. 

Dar există totuși o problemă: scăderea numărului tinerilor care merg la 
Centrul Cultural „Dacia”, este o problemă de management. Acum câțiva ani, știm 
deoarece suntem profesori, foarte mulți elevi mergeau la Centrul Cultural „Dacia”, 
mergeau clase întregi, dar anul acesta a scăzut foarte mult numărul acestora.  

Anul acesta se merge la mall-urile din Cluj, ceea ce pune un semn de 
întrebare legat de publicitatea care nu se prea face în instituțiile de învățământ. 
Peste tot ar trebui să fie pliante, să fie înțelegeri cu diriginții, cu directorii de școli, 
astfel încât aceștia să vină la Centrul Cultural „Dacia”. Avem o problemă care sper 
să fie remediată în anul ce vine. Vă mulțumesc. 

Emil Radu Moldovan:- președinte - 
Mulțumesc, domnule consilier. Apreciez înțelepciunea dumneavoastră de a-i 

asculta pe cei care v-au explicat cum stau lucrurile, prețurile sunt foarte mici. Ca și 
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comparație, la Centrul Cultural „Dacia” închirierea sălii este 500 de lei/1h, iar la 
Centrul Cultural „George Coșbuc” este 800 de lei/1h. 

Noi am vrea să închiriem cu titlu gratuit aceste spații, dar, anul trecut am 
avut pierderi de 600 de mii de lei, anul acesta iarăși 600 de mii de lei pierderi. 
Întăresc public rugămintea domnului consilier, atât la doamna vicepreședinte 
Tabără Camelia, care are experiență în modul de funcționare a Inspectoratului 
școlar și în relația ei cu directorii școlilor, cât și către domnul vicepreședinte 
Kecskés-Simionca Tiberiu-Ciprian, care gestionează în mod direct și are în 
subordine directă instituțiile culturale ale județului, să invite inspectorii, sau să 
invite la o ședință directorii de școli. Pe lângă prețurile care sunt substanțial mai 
mici decât la alte cinematografe din oraș, la grupurile organizate de către 
inspectoratul școlar, sau de către licee, școli, grădinițe, creșe, pe lângă reducerea 
existentă se aplică încă o reducere pentru grupurile organizate, în așa fel încât 
biletul ajunge să coste doar 25% din valoarea normală. Rugămintea către cei 2 
colegi ai mei, este ca la începutul anului să organizeze o întâlnire cu inspectoratul 
școlar. 

Mirajul Clujului și al lucrurilor de acolo este greu de combătut, dar, toată 
nemulțumirea noastră are și un factor bun: dacă oamenii merg la Cluj, la mall, la 
cinematograf, călătoresc cu mașina, înseamnă că au bani. Asta e o veste bună, 
pentru că sigur este mult mai costisitor decât ceea ce există în Bistrița. 

Dacă sunt și alte intervenții la acest proiect de hotărâre, în varianta inițială? 
Nu sunt. Vă rog să votați proiectul de hotărâre în varianta propusă de inițiator. 

Cu 29 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
* 

Emil Radu Moldovan:- președinte - 
12. Proiect de hotărâre nr.IX/27421 din 09.12.2022 privind 

aprobarea Planului de acţiune în domeniul drogurilor la nivelul judeţului 
Bistriţa-Năsăud 2022-2026 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  
Intervenții? Domnul Coman, vă rog. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Domnule președinte, stimați colegi. Am început discuțiile legate de droguri, în 

luna februarie, și vreau să felicit Prefectura că a fost în ton cu noi când a respins 
prima variantă a acelui plan, pentru că nu era suficient de bine documentat și nu 
era suficient de bine făcut. Prin urmare, avem astăzi pe masă un plan foarte bine 
organizat și trebuie să felicităm acum mai multe instituții care au lucrat la el, un 
plan pe care îl votăm cu încredere. La ora actuală, unele dintre activitățile cuprinse 
în el se desfășoară în școlile noastre și acesta este un lucru pozitiv. 

Dar, rămân 2 probleme pe care trebuie să le rezolvăm în viitor. Unu: ceea ce 
a spus și doamna Ana Dragu, să creem în subordinea spitalului un centru de 
reintegrare, de reabilitare socială pentru persoanele care vor să renunțe la 
consumul de droguri. Nu avem așa ceva în județul nostru și nici în județele din jur, 
exceptând Clujul. 

Emil Radu Moldovan:- președinte - 
Nu sunt nici în țară. 
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Coman Samuel-Leon: - consilier județean -  
Clujul și Bucureștiul, au. 
Emil Radu Moldovan:- președinte - 
În sistem privat, da. Dar nu este nici un astfel de centru în sistemul de stat în 

țară. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean -  
Da, în sistem privat. Din păcate ne dă lecții un ONG care face lucruri foarte 

bune la capitolul acesta. Consider că ar trebui ca domnul director al spitalului, să se 
gândească, poate există și fonduri europene pentru domeniul acesta, să facem 
ceva la nivel regional, sau măcar la nivel de județ, o secție, câteva paturi, să 
începem reabilitarea și reintegrarea socială a oamenilor. Persoane dependente o să 
apară în timp, vor apărea persoane consumatoare de droguri de 1, 2, sau 3 ani, iar 
noi trebuie să găsim soluții pentru reabilitarea și integrarea acestora. 
 Și 2, avem oameni care lucrează foarte bine în domeniul prevenției în școli, 
doar că sunt doar 3 persoane. Este de datoria noastră, să facem diligențe la 
Guvern, la Ministerul de Interne pentru suplimentarea numărului acestora.  

 Domnule președinte, mai ales dumneavoastră, aveți autoritate, dar și noi, 
consiliul județean, putem trimite adrese, putem cere în mod oficial dublarea 
numărului de persoane care se ocupă de prevenție. Astăzi sunt doar 3 persoane 
care se ocupă de prevenție, în 150 de școli și la alte instituții, eu cred că sunt foarte 
puțini. Trebuie să cerem încă 3 persoane. Sunteți de acord, doamnă 
vicepreședinte? Dumneavoastră știți sistemul de învățământ și știți că 3 oameni 
sunt insuficienți. 

Emil Radu Moldovan:- președinte - 
Domnule consilier, posturile acestea țin de agenția antidrog? 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Este vorba de agenția antidrog, pentru CPECA 
Emil Radu Moldovan:- președinte - 
Atât? Mulțumesc. Pentru prima variantă, domnule Coman, trebuie să le 

facem o solicitare colegilor noștri parlamentari de Bistrița-Năsăud, să modifice legea 
sănătății. Noi putem vorbi cu directorul spitalului, dar el nu este directorul unui 
spital privat, să-și facă ce secție, sau servicii vrea. Trebuie să facem o solicitare 
către colegii noștri parlamentari pentru amendarea legii sănătății, prin care, în 
spitalele județene de urgență să se creeze astfel de departamente sau secții.  
  Nu se pune problema spațiilor, mai ales că avem bucuria să fim unul dintre 
puținele spitale din țară selectat pentru o finanțare substanțială de aproape 100 de 
milioane de euro pentru extindere, modernizare. 
  Eu o să fac ceea ce am făcut și data trecută la solicitarea dumneavoastră și 
am deranjat, foarte tare să știți, Guvernul României și domnii cărora le-am scris 
dar, nu este nici o problemă, o să mai facem o adresă în urma discuției de astăzi, 
numai că degeaba facem noi o adresă, dacă, stimabilii domni de la CPECA nu-și fac 
propriile adrese, să solicite pe scară ierarhică. Vom fi întrebați, domnul Bode mă va 
întreba, dacă eu știu mai bine decât ei ceea ce este acolo?  
  Dacă cumva ați solicitat deja suplimentarea personalului, vă rog să-mi 
trimiteți și mie adresa. Am rugămintea să lăsați la cabinet copii după solicitările și 
adresele trimise anterior, în ultimii ani, în acest fel avem un argument, domnule 
consilier, putem să arătăm că oamenii cer de mult timp această suplimentare și nu 
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li se răspunde, iar eu, în numele plenului Consiliului Județean Bistrița-Năsăud o să 
solicit iar, tuturor structurilor guvernamentale, o să scriu scrisori tuturor. 

Deschidem procedura de vot. Vă rog să votați. 
Cu 28 de voturi „pentru” și 1 „abținere”, proiectul de hotărâre a fost 

adoptat.  
(A votat „abținere”, domnul consilier județean Pintea Vasile-Lucian). 

* 
Emil Radu Moldovan:- președinte - 
13. Proiect de hotărâre nr.VIII/27668 din 12.12.2022 privind 

aprobarea execuției bugetului județului Bistrița-Năsăud pentru trimestrul 
IV al anului 2022 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
Cu 28 de voturi „pentru” și 1 consilier județean nu a votat, proiectul 

de hotărâre a fost adoptat.  
(Nu a votat domnul consilier județean Ganea Octavian-Mihai). 

* 
Emil Radu Moldovan:- președinte - 
14. Proiect de hotărâre nr.VIII/27685 din 12.12.2022 privind a 

noua rectificare a bugetului de venituri şi cheltuieli al Judeţului Bistriţa-
Năsăud pe anul 2022 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
Cu 29 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

* 
Emil Radu Moldovan:- președinte - 
15. Proiect de hotărâre nr.VIII/27703 din 12.12.2022 privind 

repartizarea pe unităţi administrativ-teritoriale a fondului la dispoziția 
Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud în sumă de 594.640,26 lei, încasat 
suplimentar în anul 2022 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
Cu 25 de voturi „pentru” și 4 voturi „ împotrivă”, proiectul de 

hotărâre a fost adoptat. 
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(Au votat „împotrivă” următorii consilieri județeni: domnul Bertel Doru, 
domnul Kecskés-Simionca Tiberiu-Ciprian, domnul Filipoiu Augustin-Florinel și 
domnul Pintea Vasile-Lucian). 

* 
Emil Radu Moldovan:- președinte - 
16. Diverse 
Doamna consilier Calo, vă rog. 
Calo Viorica: - consilier județean -  
Domnule președinte, de o lună aștept momentul acesta. E greu să spun ce 

am de spus, dar am să spun, pentru că este ultima ședință ordinară de consiliu 
județean, avem dreptul să luăm cuvântul la punctul „Diverse”. Stau cu of-ul acesta 
de o lună de zile.  

În primul rând încep cu mulțumirile, am avut foarte multe interpelări și foarte 
multe discuții în comisii, în cele 2 comisii din care fac parte, și toate doamnele și 
domnii din consiliul județean sunt foarte receptivi la tot ceea ce le cer, explicații, 
verbal sau în scris. Am primit răspunsuri mereu pe e-mail sau verbal. Vă mulțumesc 
din nou pentru treaba foarte bună pe care o faceți în consiliul județean. Dar, mă 
întorc spre dumneavoastră și nu pot să vă spun același lucru. Nu vă pot mulțumi, 
pentru că nu pot. Acum o lună, am avut depuse, în scris, 2 amendamente, pe care, 
dumneavoastră nu le-ați supus la vot. Le-am depus regulamentar, în scris, deși, 
conform ROF - ului, puteam să le depun și verbal. Amendamentele, le-am depus la 
comisii, v-am spus și dumneavoastră acum o lună, că amendamentele se supun la 
vot, dar dumneavoastră ați spus nu.  

După care am mers acasă și ca să nu greșesc, am verificat din nou ROF-ul, 
ca să fiu sigură pe mine, să nu spun prostii, în comisii, spune clar, la art.34 alin.(3) 
amendamentele asupra proiectelor de hotărâre se supun la vot. Art.5, avizele vor 
cuprinde separat, motivarea necesară, atât amendamentele și propunerile 
acceptate, cât și pe cele respinse. La art.64 alin.(4) desfășurarea ședinței de 
consiliu județean, amendamentele se supun votului consiliului județean.  

Domnule președinte, dumneavoastră nu aveți cum să le știți pe toate dar, 
sunt persoane care lucrează în departamentul juridic și pot să spun cu tărie că nu 
au îndrăznit, sau le-a fost frică să vă spună că nu aveți dreptate. Amendamentele 
se supun la vot. Îmi pare foarte rău să vă spun, ROF-ul este făcut de 
dumneavoastră, aprobat de noi, consilierii județeni, și sunt unii care nu respectă 
ROF-ul. Mulțumesc foarte mult. Sărbători fericite tuturor! La mulți ani! 

Emil Radu Moldovan:- președinte - 
Cu o singură precizare, ROF-ul nu este făcut de mine, e făcut de specialiști. E 

adevărat că nu le știu pe toate, sunt un simplu muritor. Îmi pare rău că v-am 
supărat, suntem în postul Crăciunului. 

Domnule Coman, vă rog. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean - 
Stimați colegi, săptămâna trecută, a apărut în presă o controversă legată de 

spitalul județean, și profitând de faptul că domnul director este aici pot să întreb: 
sunt prea puține aparate pentru aerosoli la secția de pediatrie? Nu se poate 
suplimenta numărul acestora? Din câte am înțeles nu costă foarte mult. În perioada 
de primăvară și de toamnă, știm bine că sunt multe cazuri de copii cu probleme 
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respiratorii, suplimentarea numărului acestor aparate ar reduce timpii de așteptare 
al unor pacienți.  

Emil Radu Moldovan:- președinte - 
Domnule consilier Coman, înainte de a-l lăsa pe domnul Lazany să ia 

cuvântul, voi răspunde. Peste tot există loc pentru îmbunătățiri. Lucrurile s-au 
întâmplat deja, s-a făcut referatul de necesitate și s-a trimis comanda, astfel că 
suplimentarea se va efectua.  

În schimb, postarea pe rețelele social-media, sau scrisoarea trimisă către un 
ziar din Bistrița, nu avea legătură cu realitatea, persoana nu era mama unui copil, 
era sora unei doamne care era internată, care a regretat afirmațiile făcute, nu îi 
ceruse nimeni să aducă ceva de acasă, s-a plâns doar de faptul că ar fi trebuit să 
utilizeze aparatul pentru aerosoli mai mult timp. Totuși, doctorii stabilesc timpii de 
utilizare al unui astfel de aparat.  

Am citit toate comentariile la acea scrisoare, o să observați că părerile sunt 
împărțite în pro și contra. Am solicitat domnului director al spitalului județean, să 
trateze cu mai multă atenție problema de imagine și de comunicare a spitalului. La 
un număr de 1800 de angajați, pot fi angajați 1, 2 oameni care să se ocupe de 
imaginea spitalului, să monitorizeze astfel de incidente și totodată să răspundă 
oamenilor. Să verifice ceea ce se întâmplă și să facă în așa fel încât să nu mai fie 
posibil să arunci cu noroi în munca oamenilor. Orice afirmație care este dovedită a 
fi corectă, în cadrul consiliului director al spitalului, să se discute și să fie luate 
măsurile care se impun. Dar, dacă sunt afirmații gratuite, să fie luate măsuri 
conform legii, astfel încât să nu mai apară aceste incidente.  
 Dacă sunt alte intervenții, vă rog?  

Săptămâna viitoare veți fi convocați din nou, într-o ședință extraordinară, 
online, pentru că vor fi alocate fonduri de la guvern, va fi a 10-a rectificare 
bugetară, astfel încât să putem plăti toate datoriile pentru lucrările efectuate.   

Mulțumesc. Să vă dea Dumnezeu sănătate! Sărbători fericite! 
* 

De 
clar închise lucrările ședinței. (Ora 1514), 

* 
Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 

 
               PREŞEDINTE,                      SECRETARUL GENERAL AL JUDEŢULUI          
       EMIL RADU MOLDOVAN                   ALEXANDRINA-CRINA BORȘ 
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